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عليرضا زادبر مجري برنامه جريان در يك نشست خبري مطرح كرد 

»جريان« كوشيد گره هاي ذهني مخاطب را باز كند

    سيدمرتضي ذاكر
مخاطبان »جريان« اهل فكر، منطق و تحليل هستند و 
تقريباً در همراه كردن آنها به هدف مدنظرمان رسيديم. 
نشس��ت خبري عوامل برنام��ه »جريان« روز گذش��ته در 
سازمان صداوسيما برگزار شد. محسن فراهاني، مديرگروه 
اجتماعي شبكه يك سيما در ابتداي اين نشست در خصوص 
ايده ش��كل گيري برنامه جريان گفت: طي جلسات متعدد 
نياز ديديم برنامه اي با محوريت پرداخت به مسائل روز ايران 
و جهان داشته باش��يم. در ش��بكه يك برنامه هاي مختلف 
سياسي وجود داشت، بنابراين تلاش شد در اين برنامه با نگاه 
رسانه اي به مسائل و ريش��ه هاي فرهنگي، فكري و بنيادي 
آنها نگريسته شود.  وي افزود: همزماني شروع »جريان« با 
اغتشاش در كشور باعث شد به اين نياز توجه و با ورود بجا و 
مناسب به تبيين اتفاقات پرداخته شود. بر همين اساس براي 
برآورده كردن انتظارات مردم پا به اين عرصه گذاشتيم و براي 

بيان بهتر مباحث از كارشناسان مطرح بهره گرفتيم. 
فراهاني در خص��وص مخاطبان جريان گف��ت: مخاطبان 
جريان اهل فكر، منطق و تحليل هستند و تقريباً در همراه 
كردن آنها به هدف مدنظرمان رسيديم.  وي ضمن تمجيد 
از انتخاب موضوع��ات برنامه جريان اظهار ك��رد: جريان، 
اين امر را در قضيه طوفان الاقصي، وعده صادق و ش��هادت 
رئيس جمه��ور و هيئت همراه نش��ان داد. اين برنامه نقش 
مهمي در مسائل روز چون انتخابات مجلس شوراي اسلامي 
داشت. طبق آمار هاي اعلام ش��ده، اين برنامه در انتخابات 
اسفند و دور دوم انتخابات در ارديبهشت امسال در افزايش 
مشاركت مردم نقش داشته و پيام هاي بي واسطه اي كه امروز 

از مخاطبان گرفتيم، اثباتي بر اين ادعاست. 
عليرضا زادبر، مجري برنامه »جريان« نيز در بخش ديگري 
از اين نشست گفت: در ۱۰۸ قسمتي كه از اين برنامه پخش 
شده است، ش��اهد پيام هايي با محتواي لطف، پيشنهاد و 
انتقاد بوديم و ب��ه احترام اين همراهي، جري��ان اين روز ها 

چندلايه را دنبال مي كند؛ لايه نخس��ت رابط بودن برنامه 
بين نخبگان و توده اس��ت. معتقدم اتصال نخبگان با توده 
مردم كار آساني نيس��ت و جريان ثابت كرد كه در اين لايه 
موفق عمل كرده اس��ت.  زادبر درباره اهداف برنامه جريان 
گفت: يكي از اهداف برنامه اين بود كه پش��ت پرده حوادث 
را تحليل كند و در اين اتفاق شيرين، بنده به عنوان دانشجو 
از كارشناس س��ؤال مي كنم تا گرهي باز نشده باقي نماند. 
جريان به مخاطبان خود مي گويد كه به برنامه هاي ديگر نيز 

دقت نظر داشته باشند و حرف جريان را هم بشنوند. 
وي در خصوص حضور دو طيف سياس��ي در برنامه جريان 
گفت: در اين برنامه از دو طيف سياسي دعوت مي شود و در 
آينده هم دعوت مي كنيم، منتها برخي مي آيند و برخي نيز 
قبول نمي كنند. درخواست مي كنم اين امر را پوشش دهيد 
تا مخاطبان برنامه از عدم حضور مخالف��ان در برنامه آگاه 

شوند و از ما دلگير نشوند. 
شهريار زرش��ناس، پژوهشگر، اس��تاد دانش��گاه و يكي از 
كارشناسان برنامه جريان هم گفت: از زماني كه وارد برنامه 
جريان شدم در مواجهه روزانه مردم ش��اهد بازخورد هاي 
جالبي هس��تم كه از طريق جريان با من آشنا شدند. تصور 
نمي كردم ش��اهد چنين بازخورد ها و واكنش هاي خوبي از 
س��وي مخاطبان برنامه باشم. مردم بس��يار پيگير و جدي 

هستند و راجع  به مباحث برنامه، تحليل و نقد دارند. 
زرشناس در خصوص انتخابات پيش رو گفت: اكنون  كه در 
آستانه انتخابات رياست جمهوري هستيم، معتقدم با دامنه 
تأثيرگذاري كه رس��انه دارد، دو طيف مخاطبان جريان در 
انتخابات شركت مي كنند. در هيچ برنامه اي چنين تأثير و 
تجربه اي را نديده ام و اين را مرهون اتاق فكر دغدغه مند و 

همكاري تيمي هستيم. 
اين استاد دانشگاه درباره موفقيت برنامه جريان هم گفت: از 
موفقيت هاي اين برنامه به زمان و شرايط پخش برمي گردد. 
فضاي خالي شبكه يك از چنين برنامه اي اين فرصت را به 
جريان داد تا جريان سازي كند. يكي ديگر از رموز موفقيت 

جريان به تركيب مخاطب و كارشناسان آن برمي گردد. 
مصطفي مژدهي فر، تهيه كننده »جري��ان« عنوان كرد: از 
نخس��تين روز هاي شروع برنامه دغدغه داش��تيم تا برنامه 
متفاوتي براي ارائه داشته باشيم و در جلساتي كه با دوستان 
برگ��زار كرديم، تلاش ش��د در ط��رح س��ؤالات و انتخاب 
كارشناس��ان متفاوت عمل كنيم. همچنين تلاش كرديم 
مباحث را سلس��له وار پيگير ش��ويم و تا به نتيجه مطلوب 

نرسيديم وارد مبحث جديد نشويم.

رئيس سازمان سينمايي خبر داد
حمايت از »تهيه كنندگي استاني سينما«

طرح حمايت از »تهيه كنندگي اس�تاني س�ينما« در راستاي 
غنابخشي و تقويت هر چه بيشتر سينماي استاني از مرحله 
توليد تا اكران تدوين شده و آيين نامه اجرايي آن ابلاغ شده است. 
محمد خزاعي، رئيس سازمان سينمايي از ابلاغ طرح حمايت از 
تهيه كنندگي استاني توليد آثار سينمايي با هدف احيا، تقويت و 
گسترش سينماي استاني خبر داد و گفت: سينماي استاني يكي 
از خاستگاه هاي بكري است كه در دهه هاي گذشته مورد غفلت 
واقع شده و در اين شرايط بالاجبار بسياري از سينماگران استان ها 
ناچار به مهاجرت به پايتخت شده اند، در حالي كه به شكل ذاتي 
اين توانمندي و ظرفيت را دارد كه بيش از اينها، در دو سطح ملي 
و فراملي مطرح شود.  وي افزود: طرح حمايت از »تهيه كنندگي 
استاني س��ينما« در راستاي غنابخش��ي و تقويت هر چه بيشتر 
سينماي استاني از مرحله توليد تا اكران تدوين شده و آيين نامه 
اجرايي آن ابلاغ شده اس��ت. اولويت در اين طرح حمايت جامع، 
هدفمند، متمركز و مستمر از تهيه كنندگان مستعد استاني است 
تا با استفاده از ظرفيت نيروهاي بومي و نيز، بهره گيري از منابع 

استاني در جهت طرح مسائل و موضوعات بومي و منطقه اي، آثار 
سينمايي توليد كنند.   رئيس سازمان س��ينمايي كشور با بيان 
اينكه پيش بيني مي ش��ود اين حركت بيش از گذش��ته، منجر 
به تقويت س��ينماي بومي و هنرمندان استاني ش��ود، ادامه داد: 
جاي خالي چنين طرحي مدت هاست كه احساس مي شود، در 
سفرهاي استاني اين نياز به صورت مطالبه جدي از سوي بسياري 
از فعالان سينمايي به ويژه پيشكس��وتان و سينماگران با سابقه 
كه امكان حضور و تردد به پايتخت را ندارند مطرح و درخواست 
شده بود.  وي تصريح كرد: با توجه به جغرافياي گسترده و حضور 
اقوام گوناگون در ايران عزيز ضروري اس��ت از اين ظرفيت براي 
حمايت از سينماگران بومي در جهت بازروايي و معرفي ميراث 
فرهنگي و اجتماعي و مسائل و دغدغه هاي مبتلابه مناطق مختلف 

كشور عملياتي و اجرايي شود.  
خزاعي اظهار داشت: انتظار مي رود در صورت توليد آثار مقتضي 
و مورد علاقه مخاطبان استاني، طيف وس��يعي از مخاطبان در 
شهرستان ها بتوانند مسائل و دغدغه هاي خود را بر پرده سينما 
ببينند و از اين آثار استقبال كنند. همچنين واگذاري اين امتياز 
به سينماگران استاني مي تواند كمك كند تا ضمن تقويت موضوع 
اشتغال و توليد، منابع و تسهيلات اقتصادي اين استان ها نيز در 
اختيار سينماگران استاني قرار گيرد.  وي اظهار اميدواري كرد كه 
با ابلاغ اين طرح، سينماي بومي و اس��تاني جان تازه اي گرفته و 
موانع اعتلاي س��ينماي بومي مرتفع شود و سينماي با كيفيت، 
دغدغه مند و اس��تاندارد و در خدمت جغرافياي متنوع و وسيع 
كشور و اقوام، تمدن، آثار فرهنگي و خرده فرهنگ و زيبايي شناسي 

بومي مبتني بر هويت ملي در اين حوزه شكل گيرد.

شورا، بازوی رسانه ای لازم دارد

    سینما

    معصومه طاهری     رویداد
لايحه حجاب و عفاف كه پ�س از فتنه 1401 
از س�وي ش�وراي عالي انقلاب فرهنگي به 
عنوان راهكاري براي حل مس�ئله حجاب و 
عفاف در كشور مطرح شد هنوز به سرانجام 
نرسيده اس�ت. ب�ا اميرحس�ين بانكي پور، 
نماينده مجلس و عضو ثابت ش�وراي عالي 
انقلاب فرهنگي در اين باره گفت و گو كرده ايم.

 
چرا با وجود اينكه در رأس هرم شوراي 
عالي انقلاب فرهنگي، شخص مقام معظم 
رهبري است مصوبات شورا در دستگاه ها 

به شكلي كه بايد اجرا نمي شود؟
بارها ايش��ان تأكيد داشته اند كه ش��وراي عالي 
انقلاب فرهنگي در رأس فعاليت ها و امور فرهنگي 
است. در سياستگذاري ها مشكلي نبوده است و من 
فكر مي كنم خوب هم عمل ش��ده و شوراي عالي 
انقلاب فرهنگي بر اساس توصيه هاي ايشان پيش 
رفته اس��ت. برآيندها را كه نگاه مي كنيم، انصافاً 
گزاره هاي مورد نياز جامع��ه را در عرصه فرهنگ 
ايجاد كرده اند. ولي اينكه چرا تاكنون مصوبات شورا 
پيشرفت لازم را نداشت، شايد در ماهيت آن بايد 
ديد. مشكل را بررسي كرديم ديديم شأن قرارگاه 
حالت فرماندهي را دارد و حضرت آقا در رأس آن 
هستند. سه سال پيش با تعيين تيمي از اعضاي 
ش��وراي انقلاب فرهنگي حكم جديدي را زدند 
تا طرح تحول ش��ورا را دنبال كنيم و براساس آن 
هم سند قرارگاهي شوراي عالي انقلاب فرهنگي 
را نوشتيم. وقتي تيم تعيين شده از طرف آقا كار 
خود را شروع كرد طرح را به شورا برديم، اما با انتقاد 

شديد ساير اعضا مواجه شد و در اجرا ماند. 
چرا ؟

شورا شأن سياس��تگذاري و قرارگاهي دارد. در 
شأن سياستگذاري كس��ي مخالفتي نداشته و 
خوب هم اجرا شده و اس��نادي كه شوراي عالي 
انقلاب بيرون داده خط مشي گذاري هاي مورد 
نياز جامعه در عرصه فرهنگ را به شكل مناسبي 
پيش برده اما شأن قرارگاهي حالت فرماندهي 
دارد. يادم اس��ت وقتي رهبري حك��م جديد را 
زده بودند، در پيوست آن ۱۰ دستور نوشته بودند، 
يكي اين بود كه تيمي انتخاب شوند و طرح تحول 
ش��ورا در مأموريت، اعضا و ساختار نوشته شود، 
چون تصميم گيري دست قرارگاه است، اما وقتي 
متن خواسته شده را نوشته و به شورا ارائه كرديم 
همه اعضاي ش��ورا مخالفت كردند براي همين 
همان متن را بر اساس صحبت هاي رهبر انقلاب 
آورديم كه پذيرفتند. منتها وقتي متن از ش��ورا 
بيرون رفت يك عده صف آرايي ش��ديدي عليه 
متن داش��تند. در نتيجه تصميم گرفته شد در 
بيت، محضر آقا جلسه اي باشد و ايرادات برطرف 
شود. حضرت آقا چهار نكته اصلي مطرح كردند، 
ولي در آخر گفتند هر تصميمي كه شورا بگيرد، 
قبول است البته در نامه اي به شورا تأكيد كردند 

شئونات دستگاه ها حفظ شود. 
توصيه هاي رهبري چه بود؟

يكي دو مورد درباره حوزه بود كه البته ما رعايت 
كرده بوديم. ايش��ان فرمودند ش��وراي عالي در 
مسائل حوزه بدون اذن شوراي مديريتي حوزه 
ورود پيدا نكند و به خانواده و زن نگاه ويژه بشود. 

ما طبق توصيه ايشان رعايت كرديم. 
بيشتر انتقادات از سوي كدام ارگان بود؟

مجلس بيش��تر انتقاد داش��ت، رئيس مجلس 
مي گفت چرا شوراي انقلاب فرهنگي قانون گذاري 
كرده، قانون تنها در ش��أن مجلس اس��ت و در 
جلسه  بيت هم مي خواستند اين اختلافات رفع 
شود. آنجا متوجه ش��دم اختلافات عقبه دارد و 
از سال ها پيش بوده اس��ت. نكته اينجاست كه 
در قانون اساسي آمده مجلس مي  تواند در تمام 
زمينه ها مگر چيزي كه قانون اساسي اجازه نداده 
قانونگذاري كند، اما اين دوستان اشتباه كردند كه 
قانونگذاري فقط به عهده مجلس است؛ در صورتي 
كه اين اصلاً در متن قانون نيست، بنابراين خيلي 
از موارد را تحت قانونگذاري مجلس مي دانستند 
و اينكه شورا نمي تواند در مقام قرارگاه قانونگذاري 

كند و مخالفت مي كردند. 
چرا فرهنگ جايگاه مجزايي ندارد تا 

اين موانع برايش نباشد؟
متأسفانه يكي از مشكلات هم همين است كه 
نمي توانيم ش��أن آن را جدا كني��م و با خيلي از 
مرزها تنيده شده است و نمي توانيم تصميم گيري 
مجزاي فرهنگي داشته باشيم. هر جايي تخصص 
تعريف دارد، مثل پزشكي، وكالت  و معلمي،  اما در 
فرهنگ چون موضوع ملموس است، همه به خود 
اجازه ورود و اظهارنظر مي دهند. وقتي موضوع 
فرهنگ به صحن مجلس مي رود همه كارشناس 

مي شوند و نظر مي دهند. 
راهكار چيست؟

هر جا ش��ورا، سياس��تگذاري داش��ته مشكلي 
نبوده ولي وقتي فعاليت ها تبديل به قرارگاهي 
ش��د، مخالفت كردند. در حال حاضر هم شورا 
به س��مت قرارگاهي مي رود تا عملياتي شود و 
بتواند سياستگذاري ها را اجرايي كند. مثلاً درباره 
حجاب و عفاف وارد سياستگذاري شديم، ولي به 
فضاي قرارگاهي هنوز ورود نكرديم. اشاره اي به 
شورا در قانون اساس��ي نشده است. براي همين 
مش��كلات دارد. ش��وراي نگهبان هر تصميمي 
مجلس بگيرد، اگر مناس��ب نباشد، طبق قانون 
اساسي مي تواند ورود كند، ولي براي شوراي عالي 
انقلاب فرهنگي چنين بستري وجود ندارد براي 
همين رهبر انقلاب به ما گفتند من جايگاه شوراي 
نگهبان را در شوراي عالي انقلاب فرهنگي دارم؛ 
يعني اين وظيفه ولي فقيه است كه مانند شوراي 
نگهبان در شوراي عالي انقلاب فرهنگي باشد، 
بنابراين وقتي رهبري به آن شأنيت داده است، 
ديگر حرفي باقي نمي ماند، به همين خاطر اين 
مسئله بايد اول ظرفيت سازي شود و چون زمان بر 

است، نياز به صيروريت دارد. 
نقش گروه هاي فشار در اين ميان چيست؟
گروه هاي فشار در س��اختار كشور نقش مؤثري 
دارند. بخص��وص در فرهنگ و هنر. همه مدعي 
هس��تند فرهنگ يك واژه ناموسي است، وقتي 
برداشت هاي مختلف دارند مشكل ايجاد مي كند. 
وقتي نمي توانيم از مس��يرهاي عادي چيزي را 
دنبال كنيم، به گروه هاي فش��ار روي مي آوريم. 
رسانه ها نقش گروه هاي فشار را بازي مي كنند 
اينجا جنگ اراده هاست كه افراد چقدر در برابر 
اي��ن گروه ها مقاوم��ت دارند يا از مي��دان به در 
مي روند. عزت آنها يعني نفوذناپذيري شان چقدر 
است، اينكه چقدر جو رسانه اي و فشار روي آنها 
اثر مي گذارد. گاهي افراد نسبت به تصميم خود 
يقين ندارند و با كمي فشار و جوسازي متزلزل 
مي شوند، گاهي مي خواهند موقعيت و جايگاه 
خود را داشته باشند، اينجا گروه هاي فشار مؤثر 
هستند و گاهي هم شجاعت در عملكرد ندارند؛ 
در واقع گروه هاي فش��ار روي تصميم، موقعيت 
و ترس��و بودن افراد مانور مي دهند. به نظر من 
فردي كه در اين سه اصل ضعف دارد، خيلي زود 

تحت تأثير گروه هاي فشار قرار مي گيرد. 
بياييد در مورد لايحه حجاب و عفاف 
بيش�تر صحبت كنيم. اصلًا فلس�فه 

لايحه حجاب و عفاف چيست؟
ما درباره حجاب و عفاف مصوبه محكم و جان داري 
داشتيم، اما وقتي اين مصوبه به قوه قضائيه ابلاغ 
شد، رئيس قوه گفت من چنين اختياري را ندارم 
كه جرمي را به تخلف تبديل كنم، اين مسئله بايد 
تبديل به يك لايحه شود، دولت موافقت كند و به 
مجلس بفرستد تا به قانون تبديل شود و شوراي 

عالي و رئيس قوه قضائيه لايحه اي تنظيم و به دولت 
فرستادند تا اين مسئله را در لايحه حل كنند. زماني 
كه دولت مي خواست لايحه را به مجلس بفرستد، 
حدود دو ماه بحث هاي��ي صورت گرفت كه لايحه 
ضعف هايي دارد و نيازمند تقويت است، به همين 
دليل لايحه تغييرات اساسي پيدا كرد و قوه قضائيه 
اعلام كرد، اگر لايحه تغييرات زيادي پيدا كند از 
نظر قانون اساسي مي توانم آن را پس بگيرم، همين 
امر سبب شد كه دولت حداقل تغييرات ممكن را در 
نظر بگيرد و لايحه را به مجلس ارسال كند، همين 
اتفاق نيز محقق ش��د و لايحه با كمترين تغيير به 
مجلس آمد. زماني ك��ه لايحه به مجلس آمد، جو 
رس��انه اي ش��ديدي عليه آن ايجاد شد كه بسيار 
ضعيف است. اين جو به حدي ش��ديد بود كه روز 
بعد اعلام كردند لايحه از مجلس به دولت برگشت 
خورده اس��ت تا اصلاح ش��ود، اما در نهايت بدون 

اصلاح جدي، دوباره به مجلس بازگشت. 
تفاوت لايحه حج�اب و عفاف با طرح 

نور در چيست؟
طرح نور طبق وظيفه قانوني فراجا در حال انجام 
اس��ت و تا زماني كه قانون جدي��د نيامده فراجا 
كار خود را به درس��تي انجام مي دهد. در طرح 
نور يك مرحله اين اس��ت كه تذكر مي دهند در 
قانون حجاب هم فراج��ا مي تواند تذكر دهد. ما 
در قانون تصريح كرده ايم ام��ر به معروف و نهي 
از منكر وظيفه  همگاني اس��ت و هيچ كس حق 
ندارد مانع آن شود، بلكه بايد حمايت هم شود. 
در شوراي عالي انقلاب فرهنگي زماني كه طرح 
نور را توضيح دادند، گفتند موارد بس��يار فجيع 
بازداش��ت مي ش��وند كه اتفاقاً در قانون حجاب 
نيز به همين صورت است و گفته شده كه فراجا 
در موارد بسيار فجيع يعني نيمه برهنه، برهنه، 
سازمان يافته، مرتبط با خارج كشور، افراد متعرض 
به يك خانم باحجاب و از اتباع خارجي بدون به 
همراه داشتن اسناد هويتي بايد فرد را بازداشت 
كند، اما فراجا در طرح نور صرفاً تذكر مي دهد يا 
بازداشت مي كند و بعد از آن ديگر مربوط به فراجا 
نيست، گاهي فرد با تعهد آزاد مي شود و گاهي به 
قوه قضائيه مي رود ك��ه در مواردي منع تعقيب 
مي خورد، اما در طرح ما فراجا بايد در لحظه فرد 
را جريمه كند. هر جا پليس به صورت فيزيكي 
حضور داشته باش��د، اين اتفاق مي افتد و هر جا 
حضور فيزيكي نداشته باش��د خير، اما در طرح، 
ما به اين صورت نيس��تيم و گفته اي��م از طريق 
سامانه ها و دوربين ها مي تواند احراز هويت انجام 
و جريمه صورت بگيرد، آن هم نه فقط از طريق 
دوربين هاي فراجا بلكه دوربين هاي تمامي اماكن 
خصوصي و دولتي كه موظفن��د آن را در اختيار 
پليس قرار بدهند و اگر امتناع كنند، مجازات آن 
انفصال از خدمت مدير مربوطه است. اين مسئله 
مربوط به حجاب نيست، بلكه از نظر امنيتي هم 
هس��ت. براي اينكه فراجا بتواند مأموريت خود 
را درست انجام بدهد، تمام دستگاه هاي اداري 
به غي��ر از وزارت اطلاعات و ان��رژي اتمي بايد 
دوربين هاي خود را به سامانه فراجا وصل كنند، 
اگر اين اتفاق محقق شود، حتي شما مي توانيد به 
سرعت فردي را كه مرتكب دزدي شده شناسايي 
كني��د. در بخش خصوصي نيز تمام پاس��اژها و 
اصناف موظف هس��تند، دوربين هاي خود را به 
سامانه وصل كنند و اگر اين كار را انجام ندهند، 
جريمه مي ش��وند كه اتفاقاً اين كار براي امنيت 
پاساژها لازم است بسياري از پاساژها اين كار را 

براي تأمين امنيتشان انجام داده اند. 
به نظر شما طرح نور در بهبود وضعيت 

حجاب و عفاف كنوني مؤثر است؟
 به صورت موقت خوب اس��ت و فراجا براس��اس 
وظيفه قانوني خوب پيش مي رود، اما واقعيت اين 
است كه نيروي انتظامي كشش ادامه آن را ندارد. 
 چه برنامه هاي تشويقي در نظر گرفته 

شده  است؟
7۰ درصد اين قانون فرهنگي اس��ت. اگر فيلم 
يا س��ريالي درباره حجاب توليد شود، معافيت 
مالياتي دارد، حتي هزين��ه تبليغات حجاب در 
صداوسيما صفر است. براي پارچه چادر مشكي، 
مقنعه و مانتوهاي مورد تأييد ماليات صفر است. 
چرا قانون حجاب وعف�اف زياد معرفي 
نشده تا نسبت به آن شناخت پيدا شود؟

اين متن ها مرتب تغيير مي كند و يكسان نيست، 
ولي همان متن دستكاري ش��ده را گفتم نمره 
۱2و۱3 مي دهم. چون روي آن كار ش��ده البته 

بايد به نمره 2۰ برسيم. 
چرا شوراي عالي انقلاب فرهنگي از 

رسانه ها كمك نمي گيرد؟
ش��ورا خودش به تنهايي بازوي رس��انه اي ندارد و 
يكي از مشكلات ما هم همين است كه رسانه هاي 
انقلابي هم ضعيف هستند. اين رسانه ها بايد بيايند و 
همراهي كنند؛ چراكه اگر زماني شجاعت در اعتراض 
بود امروز شجاعت در دفاع است. نه اين طرح، بلكه هر 

جا حقيقت نياز به ياري دارد از آن دفاع كنند.

رس��انه ها نقش گروه هاي 
فش��ار را ب��ازي مي كنن��د 
اينجا جن��گ اراده هاس��ت 
ك��ه اف��راد چق��در در برابر 
اين گروه ه��ا مقاومت دارند 
ي��ا از ميدان ب��ه در مي روند

اميرالمؤمني�ن ام�ام علي 
عليه السلام:

س�عى و كوش�ش كنيد و 
حاضر و آماده ش�ويد و در 
س�رای توش�ه ]گرفتن[، 

توشه برگيريد. 
نهج البلاغه: خطبه ٢٣0 ديوارنگاره ميدان وليعصر)ع( 

انتخاباتي شد
در آس�تانه انتخاب�ات رياس�ت جمه�وري جديدتري�ن 
ش�د.  رونماي�ي  وليعصر)ع�ج(  مي�دان  ديوارن�گاره 
ديوارنگاره انتخاباتي ميدان وليعصر)عج( روز گذش��ته و در آس��تانه 
برگزاري چهاردهمين دوره انتخابات رياست جمهوري رونمايي شد.  
امام خميني)ره( فرمودند: انتخابات در انحصار هيچ كس نيست، نه 
در انحصار روحانيون است، نه در انحصار احزاب است و نه در انحصار 
گروه هاست. انتخابات مال همه مردم است. مردم سرنوشت خودشان 
دست خودشان است و انتخابات براي تأثير سرنوشت شما ملت است. 

----------------------------------------------------

آغاز به كار دبيرخانه جشنواره ملي 
رسانه هاي ايران

دبيرخانه بيست و دومين جشنواره ملي رسانه هاي ايران با 
شعار »فردا خبريست!« و با اداي احترام به »شهداي خدمت« 

آغاز به كار كرد. 
جشنواره ملي رسانه هاي ايران كه س��ال گذشته بعد از وقفه اي 
۱۰ ساله فعاليت خود را از س��ر گرفته بود، بيست و دومين دوره 
خود را با آغاز به كار دبيرخانه اين رويداد و با اداي احترام به روح 
بلند شهيد آيت الله ابراهيم رئيسي و همراهان شهيدش در حادثه 
س��قوط بالگرد برگزار مي كند.  بيس��ت و دومين جشنواره ملي 
رسانه هاي ايران با ش��عار »فردا خبريست!« برگزار خواهد شد و 
ايده كلي آن انگيزه بخشي براي حركت از قالب و محتوا هاي سنتي 
اطلاع رساني به س��مت تحولات نوين رسانه اس��ت.  دبيري اين 
رويداد را مهدي عرفاتي برعهده دارد و زمان برگزاري اختتاميه آن 

نيز ۱7 مرداد ماه ۱۴۰3 همزمان با روز خبرنگار خواهد بود. 
----------------------------------------------------

 كارتونيست ها 
براي داغ رفح نقش زدند

برخ�لاف س�كوت سياس�تمداران خارج�ي در مقاب�ل 
جنايات رژيم صهيونيس�تي، هنرمندان كاريكاتوريس�ت 
و كارتونيس�ت نس�بت به اين جنايات بي تفاوت نيستند و 
واكنش هاي خود را در قالب طرح هايشان منتشر مي كنند. 
پس از حمله وحشيانه رژيم صهيونيستي به اردوگاه آوارگان در 
رفح كه يادآور حمله به اردوگاه آوارگان و كشتار صبرا و شتيلاست، 
موج رسانه اي وسيعي در محكوميت اين جنايت صهيونيست ها و 
حمايت از فلسطين به راه افتاده است.  در اين راستا، پويش »همه 
نگاه ها به رفح اس��ت«، به راه افتاد كه تصاويري خلق شده توسط 
هوش مصنوعي از اردوگاه رفح و عكسي از نتانياهو غرق در خون 
طي چندين ساعت اوليه اين جنايت وايرال شد و تاكنون بيش از 
۵۰ ميليون مخاطب آنها را بازنشر كردند. در اين مورد، سهم قابل 
توجهي از اين بازنشرها توسط هنرمندان صورت گرفته است.  اين 
حمله رژيم غاصب صهيونيست به رفح، قلب ملت ايران و جهان را 
به درد آورد و برخي هنرمندان طراح ايراني و خارجي نيز دست به 
قلم شدند و آثاري را خلق كردند.  در اين ميان هنرمندان عرب زبان 
همچون محمود عباس و وفا بيسوني و كاريكاتوريست هاي برزيلي 
همچون كارلوس لتوف، لوئيز كارلوس فرناندز و كارلوس آموريم 
نيز آثاري را با موضوعات ضدصهيونيستي و داغ رفح منتشر كردند. 
اين هنرمندان در طرح هايش��ان، داغ رفح را با اشك و شيون هاي 

مادران فلسطيني تصوير كرده اند. 
----------------------------------------------------

 »آقاي رئيس جمهور«
 در راديو فرهنگ

برنامه »آقاي رئيس جمهور« كه از 1۵ خردادماه پخش خود را 
از راديو فرهنگ آغاز مي كند به بيان ويژگي هاي شخصيتي 

رئيس جمهور از زبان مردم مي پردازد. 
س��يدهادي موس��وي نژاد، تهيه كنن��ده برنامه انتخابات��ي »آقاي 
رئيس جمهور« گفت: برنامه »آقاي رئيس جمهور« با هدف حضور 
حداكثري مردم پ��اي صندوق ه��اي رأي از ۱۵ خرداد ماه به مدت 
يك ساعت از شبكه راديويي فرهنگ پخش مي شود. تكرار برنامه، 
فرداي آن روز از ساعت ۱7 تا ۱۸ شنيده مي ش��ود.  وي افزود: اين 
برنامه شامل سه بخش با دانشجويان، پيام ها و ديدگاه هاي اين قشر 
تحصيلكرده و نخبه جوان جامعه در حوزه رياست جمهوري آينده، 
به خصوص در چالش هاي فرهنگي است. دانش��جويان درباره اين 
مبحث صحبت می كنند و مطالبات فرهنگي خود را پيگيري خواهند 
كرد.  موسوي نژاد تصريح كرد: در بخش ديگري، مطالبات عمومي 
مردم در قالب پخش گزارش هاي مردمي پيگيري خواهد شد. مردم 
نظرات خود را در خصوص رياست جمهوري بيان مي كنند. علاوه 
بر آن در بخشی ديگر با متخصصان فرهنگي و كارشناسان فرهنگي 
و دست اندركاران حوزه سياس��ت هاي فرهنگي گفت وگو مي شود.  
اين تهيه كننده برنامه هاي انتخاباتي رياس��ت جمهوري ادامه داد: 
در بخش ويژه اي به نام »رئيس��ي مثل ابراهي��م« به خصوصيات و 
ويژگي هاي شخصيت آيت الله ابراهيم رئيسي، رئيس جمهور شهيد 
مي پردازيم. س��عي مي كنيم از اي��ن منظر به م��ردم بگوييم كه به 
شخصي مثل رئيس جمهور رأي بدهند كه حائز ويژگي هايي همچون 

ولايت پذيري، خستگي ناپذيري و اخلاص بود. 
----------------------------------------------------

 اكران رايگان مستندهاي 
»احمد«، »عيدوك« و »فرشته ها«

به مناسبت ايام سالگرد ارتحال امام خميني)ره(، مستند هاي 
»احمد«، »عيدوك« و »فرش�ته ها« در سالن حقيقت مركز 
گسترش سينماي مستند و تجربي اكران براي عموم مردم 

به نمايش گذاشته مي شوند. 
همزمان با سالگرد ارتحال امام خمينی و در ادامه طرح »اكران 
حقيقت«، مركز گسترش سينماي مستند و تجربي قصد دارد 
سه مس��تند را به صورت رايگان براي مخاطبان خود روي پرده 
ببرد؛ مستند »احمد« س��اخته مصطفي رزاق كريمي، مستند 
»عيدوك« به كارگرداني امير عس��گري و مستند »فرشته ها« 

اثري از مهدي زمانپوركياسري. 
اين س��ه مس��تند از جديدترين توليدات س��ينماي مس��تند 
ايران هس��تند كه براي اولين بار در هفدهمين دوره جشنواره 
س��ينماحقيقت )آذرماه ۱۴۰2( رونمايي شدند. اين مستندها 
در ادامه طرح »اكران حقيقت«، امروز )يك شنبه ۱3 خردادماه( 
ساعت ۱6 در سالن حقيقت مركز گسترش سينماي مستند و 

تجربي براي عموم مردم به نمايش گذاشته مي شوند.

    دیده بان

 در گفت وگوي»جوان« با حسين بانكي پور
 نماينده مجلس و عضو ثابت شوراي عالي انقلاب فرهنگي عنوان شد

روزنامهسياسي،اجتماعيوفرهنگيصبحايران
صاحب امتياز: پيام آوران نشر روز

مد    يرعامل و مد    ير مسئول: محمدجواد  اخوان
سرد    بير: غلامرضا صاد    قيان
آد    رس: تهران، خيابان بيهقی

غربی(، پلاك ۱2 شهيد اكبر زجاجی )چهاردهم  كوچه 
سازمان آگهى ها:  ۸۸۵۴۵۴۸۸

روابط عمومي:۸۸۵23۰6۰-  فكس: ۸۸۴9۸۴66
توزيع: مؤسسه نشرگستر امروز نوين ۸۸73۰9۴2 
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